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دولت در فکر ایجاد سازمان بازرگانی

سرویس سیاســی-  پس از آنکه چندین مرتبه 
بحث تشــکیل وزارت بازرگانی مطرح و در نهایت به 
جایی نرسید، دولت این بار لایحه ای برای ایجاد سازمان 
بازرگانــی و تنظیم بازار تهیه و آن را با قید دو فوریت 
به مجلس شــورای اسلامی ارائه کرده، چرا که تشکیل 
سازمان بازرگانی موضوعی نیست که دولت به تنهایی 
بتواند درباره آن تصمیم گیری کند و مجلس تصمیم گیر 

نهایی درباره تشکیل سازمان بازرگانی است.
جزئیات لایحه ایجاد سازمان بازرگانی

بر اســاس آنچه تاکنون از لایحه تشکیل سازمان 
بازرگانی منتشــر شــده اســت، در ماده واحده این 
لایحــه به دولت اجازه داده می شــود به منظور تمرکز 
سیاســت گذاری، راهبــری برنامه ریــزی نظارت و 
ساماندهی امور مرتبط با حوزه بازرگانی و تنظیم بازار 
نسبت به ایجاد سازمان بازرگانی و تنظیم بازار زیر نظر 
مســتقیم رئیس جمهور و با استفاده از امکانات نیروی 
انسانی ســاختار و تشکیلات موجود در دستگاه های 
اجرایی و بر اســاس اساسنامه ای که تا پایان فروردین 
ســال ۱۴۰۲ به تصویب هیأت وزیران می رسد، اقدام 
کند. بر اســاس ایــن لایحه و در صــورت تصویب 
نهایی در مجلس شــورای اسلامی، سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و شرکت بازرگانی 
دولتی ایران به همراه تمامی امکانات تعهدات، وظایف 
و مأموریت ها ساختار و نیروی انسانی و اموال منقول 
و غیر منقول آنها و کلیه وظایف و مسئولیت های حوزه 
بازرســی، بازار به ترتیــب از وزارتخانه های صنعت، 
معدن و تجارت و جهاد کشاورزی منتزع و به سازمان 
ملحق می شوند. همچنین در بند دیگر از لایحه تشکیل 
ســازمان بازرگانی، انتزاع و انتقال سایر دستگاه های 
زیرمجموعه وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت 
و جهاد کشــاورزی با هدف تمرکز سیاست گذاری، 
راهبری برنامه ریزی نظارت و ساماندهی و با تأکید بر 
رویکرد تجمیع ادغام و کاهش تشکیلات و ساختارهای 
دستگاه های اجرایی مذکور با تصویب هیأت وزیران 

مجاز است.
سازمان بازرگانی بر بازار نظارت می کند

سید محمد حســینی، معاون رئیس جمهور در 
امور مجلس درباره ضرورت و اهمیت ایجاد سازمان 
بازرگانــی و تنظیم بازار، گفت: پیشــنهاد دولت این 
است که مجموعه بازرگانی و تنظیم بازار از مجموعه 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت و مجموعه وزارت 
جهاد کشــاورزی و مابقی دستگاه ها منفک شده و به 
ســازمان بازرگانی که به صورت مستقل و تحت نظر 
نهاد ریاست جمهوری خواهد بود، ملحق شود. حسینی 
تاکید کرد: ســازمان بازرگانی دیپلماسی تجاری را در 
دستورکار داشته و تحرک جدی را در خلق رویدادهای 
تجاری، مذاکرات بین المللی، تفاهم نامه های منطقه ای، 
تفاهم نامه های دو و چند جانبه و تنظیم موافقتنامه ها و 
قراردادها به عنوان راهبردی مســتمر پیگیری خواهد 
کرد. هدف دولت این اســت که سازمان بازرگانی به 
صورت متمرکز بر همــه بخش های بازار مدیریت و 

نظارت موثرتری داشته باشد.
اولویت دولت تنظیم تولید باشد

عزت الله اکبری تالارپشتی با اشاره به ارائه لایحه 
دوفوریتی ایجاد ســازمان بازرگانــی و تنظیم بازار به 
مجلس شــورای اســلامی، اظهار داشــت: فعلًا این 
موضوع در مجلس مطرح و بررسی نشده است و باید 
ببینیم نظر دولت چیســت و با چه توجیهی این لایحه 
را تقدیم مجلس کرده اســت. وی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه به نظر شما مجلس با تشکیل این سازمان 
موافقت می کند، گفت: معلوم نیست که نمایندگان به 
آن رأی دهند یا خیر اما گرایش کلی نمایندگان مجلس 
آن اســت که به موضوعی رأی دهند که بتوانند بر آن 
نظارت کنند. باید ببینیم این سازمان به مجلس پاسخگو 
و نظارت پذیر اســت یا خیر. عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شــورای اسلامی در واکنش به سوالی 
مبنی بر اینکه آیا شــما موافقید بحــث تنظیم بازار از 
وزارت جهاد و صمت گرفته شــده و در سازمانی زیر 
نظر رئیس جمهور اداره شود، گفت: متأسفانه در حال 
حاضر دولت نمی تواند بازار را کنترل کند و اگر موضوع 
تنظیم بازار از وزارتخانه های مربوطه گرفته شــود و به 
رئیس جمهور داده شود، باز هم مشکل حل نمی شود 
چرا که رئیس جمهور فرصت چنین کارهایی را ندارد. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه باید تنظیم تولید با دولت و تنظیم بازار با 
بخش خصوصی باشد، تصریح کرد: دولت باید تنظیم 
تولیــد را در اولویت خود قرار دهد و تنظیم بازار را به 
مردم و بخش خصوصی واگذار کند. دولت تولید را رها 
کرده اســت و آن وقت می خواهد بازار را تنظیم کند؟! 

چنین کاری شدنی نیست. 
اکبــری تالارپشــتی ادامه داد: زمانــی که تولید 
محصولی کم باشد، قیمت آن افزایش می یابد و زمانی 
هم که تولید کالا یا محصولی زیاد باشد، تولیدکنندگان 
مجبور می شــوند آن را دور بیاندازند. الان افرادی به ما 

مراجعــه دارنــد و داد و فریاد می زنند که تولید زیادی 
دارند اما نمی دانند با آنچه کنند. وی در پاسخ به سوالی 
مبنــی بر اینکه برای تنظیم بازار و کنترل قیمت ها باید 
چه کرد، اظهار داشــت: دولت باید تنظیم تولید کند و 
تنظیم بــازار را به بخش خصوصی واگذار کند تا اگر 

آنان اشتباهی کردند، از جیب خودشان جبران کنند.
راهکار جایگزین ایجاد سازمان بازرگانی

همچنین مجتبی یوسفی، نماینده مردم اهواز در 
مجلس شورای اسلامی درباره تشکیل سازمان بازرگانی، 
گفت: تاکنون چندین بار وزارت صمت تفکیک و ادغام 
شــده است و نباید مجدداً اقداماتی در این راستا انجام 
داد. در کل دنیا هر بخشــی که تصمیم گیر حوزه تولید 
اســت، برای حوزه بازرگانی، صادرات و واردات هم 
تصمیم گیری می کند. وی متذکر شد: ما از یاد نمی بریم 
زمانی که وزارت بازرگانی، وزارت جهاد کشــاورزی 
و وزارت صنایع و معادن وجود داشــت، اختلاف نظر 
زیادی بین آنان ایجاد می شد. یک وزارتخانه برای تولید 
تصمیم می گرفت و وزارتخانه دیگری واردات می کرد. 
برای مثال، می دیدیم محصولی مانند برنج در کشور زیاد 
تولید می شد و وزارت بازرگانی مجوز واردات می داد.

یوسفی تصریح کرد: تا همین دو سال پیش زمانی 
کــه درباره موضوعی مانند مــرغ صحبت می کردیم، 
وزارت بازرگانــی، گمــرک و وزارت جهاد هر کدام 
یک نظر مجزا می دادند و هیچ کســی مسئولیت پذیر 
نبــود، تا اینکه ما در مجلس قانونی را تصویب کردیم 
و همــه اختیارات مربوط به این بخــش را به وزارت 
جهاد کشاورزی دادیم. عضو کمیسیون عمران مجلس 
شــورای اســلامی با تاکید بر اینکه تشکیل سازمان 
بازرگانــی عملًا تصمیم گیــری در حوزه حکمرانی 
تولیــد، توزیع و مصرف را بر هم می زند، گفت: همان 
طور که مــا در مجلس با تشــکیل وزارت بازرگانی 
مخالف بودیم، با تشکیل سازمان بازرگانی هم مخالف 
هستیم. شاید در ظاهر اسم آن سازمان بازرگانی باشد، 
اما عملًا کارکرد وزارتخانه ای خواهد داشت. یوسفی 
اظهار داشت: پیشنهاد بنده آن است که به جای تشکیل 
سازمان بازرگانی، بهتر اســت که دولت ذیل وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت یک معاونت قوی بگذارد. 
اقداماتــی مانند تفکیک و تجمیع وزارتخانه ها در این 

شرایط هیچ ضرورتی ندارد.
مشکل گرانی مربوط به ساختار نیست

همچنیــن مصطفی طاهری، رئیس کمیســیون 
صنایع و معادن مجلس مخالفت خود را با تشکیل این 
ســازمان اعلام کرد. به گفته وی مشکل گرانی مربوط 
به ســاختار نیست که با ایجاد ساختار جدید بتوان آن 
را رفع کرد، بلکه ســاختار باید اصلاح شــود. به گفته 
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس، در حال حاضر 
وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی 
اقدامــات مربوط به تنظیم بازار را انجام می دهند که با 

تشکیل سازمان بازرگانی این نهادها افزایش می یابد.
علی جدی، نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شــورای اسلامی در رابطه با پیشنهاد تشکیل 
سازمان بازرگانی از سوی دولت، گفت: دولت لایحه ای 
ارائه کرده که ســازمان بازرگانی تشکیل دهد و بحث 
تنظیم بازار از وزارت جهاد و صمت گرفته شــده و در 

سازمانی زیر نظر رئیس جمهور اداره شود.
وی عنوان کرد: پیش بینی شخصی بنده این است 
که مجلس خیلی با این موضوع موافق نباشــد که مثلًا 
یک مجموعه ای که باید بر آن نظارت شود به سازمان 
تبدیل شده و زیر نظر رئیس جمهور فعالیت کند. البته 
باید دید در ادامه چه اتفاقی خواهد افتاد و چه تصمیمی 

گرفته می شود.
تشــکیل ســازمان بازرگانــی اقدامی 

عجولانه است

علاوه بر این، علیرضا عباسی نماینده مردم کرج 
با بیان اینکه در ۱۰۰ سال گذشته حداقل ۱۱ بار وزارت 
بازرگانــی با وزارت صنایع و معــادن ادغام و مجدداً 
تفکیک شده است، متذکر شد: این مسئله نشان می دهد 
یک ایراد اساسی در این بین وجود دارد و متأسفانه کسی 
کارشناسانه به این موضوع نمی پردازد. وی افزود: یکی 
از مشکلاتی که هم در وزارت صمت و هم در وزارت 
جهاد کشــاورزی وجود دارد، مسئله عدم هماهنگی 
بخش تولید، صادرات و واردات است. البته با تصویب 
قانون تمرکز وظایف در وزارت جهاد کشــاورزی یا 
همان قانون انتزاع در ســال ۹۱، مشکل ناهماهنگی در 
این وزارتخانه کمی سامان پیدا کرد اما متأسفانه دولت 
روحانی به ویژه در دو ســال پایانی خود این قانون را 
به شــکل سلیقه ای اجرا کرد و موجب بروز مشکلات 
زیادی برای فعالان بخش کشاورزی شد. این نماینده 
مجلس گفت: اگر بخواهیم بار دیگر مســئله تفکیک 
بخــش بازرگانی از وزارتخانه هــای صمت و جهاد 
کشاورزی را به جریان بیندازیم و این بار با یک چرخش 
به جای وزارت بازرگانی ســازمان بازرگانی را مطرح 
کنیم، در هر دو حالت مجدداً قسمتی از تصمیم گیری ها 
را به بخش تولید و قســمتی دیگر را به حوزه تجارت 
و بازرگانی می دهیم؛ اقدامی که در اکثر کشورهای دنیا 
منسوخ شده است. این اقدام دولت عجولانه، منفعلانه 
و غیرکارشناسی است و نه تنها مشکلی را حل نخواهد 
کرد، بلکه بر مشــکلات خواهد افزود. عباسی عنوان 
کرد: اقدام دولت برای تشکیل سازمان بازرگانی یا ادامه 
همــان وزارت واردات )بازرگانــی( در حقیقت پاک 
کردن صورت مســئله مشکلات بخش تولید و تنظیم 
بازار اســت. اگر مشکل دولت تنظیم بازار است، باید 
ایرادات فعلی احصا و اولویت بندی شــود. اگر ایراد 
در زیرساخت ها و نیروی انسانی متخصص مورد نیاز 
اســت، تأمین کند و اگر مدیران نالایق سر کار هستند، 
آنان را با مدیران شایسته و توانمند و دل سوز جایگزین 
کند. تغییر ســاختار همان دور باطلی است که ۱۱ بار 
تکرار شــده است و باید کارشناســانه و مسئولانه به 
حل مشــکلات بخش تولید و تنظیم بازار بپردازیم و 
از کارهای کلیشه ای مثل تغییر ساختار جدا بپرهیزیم. 
وی تاکید کرد: بخش بازرگانی اساساً توجهی به تولید 
ندارد و نگاه اصلی آن در تنظیم بازار واردات اســت و 
اگر ما قصد حمایت از تولید داخلی را داریم، با تأسیس 
ســازمان یا وزارت بازرگانی نه تنها به ســمت تحقق 
اهداف تعیین شده برای تفکیک وزارت صمت و جهاد 
کشــاورزی نمی رویم، بلکه موجب آسیب رسیدن به 
بخش تولید چه در حوزه کشــاورزی و چه در حوزه 
صنعت می شویم. بنابراین لازم است که دولت تجدید 
نظر جدی در تصمیم خود برای تشــکیل ســازمان 

بازرگانی داشته باشد.
نماینــدگان وزارتخانه را به ســازمان 

ترجیح می دهند
علاوه بر این نگاهی به نظرات برخی از نمایندگان 
مجلس که در فضای مجازی و رســانه ای منتشر شده 
است، نشــان می دهد که آنان بر این باور هستند که با 
رفع ایراد شورای نگهبان، می توان طرح احیای وزارت 
بازرگانی را که در مجلس قبل تهیه شده بود اصلاح و در 
کوتاه ترین زمان در صحن علنی مطرح و تصویب کرد.

نگاه این نمایندگان آن است که نهاد بازرگانی باید 
در قالب وزارتخانه ایجاد شود، چرا که با تشکیل سازمان 
بازرگانی قاعدتاً مجلس نمی تواند نظارت کافی داشته 
باشد و بر اساس آئین نامه داخلی مجلس حق سوال و 
استیضاح ریاست این سازمان را نخواهد داشت. به هر 
صورت باید منتظر ماند و دید دولت و مجلس درباره 
تعیین تکلیف بخش بازرگانی کشــور چه تصمیمی 

خواهند گرفت.

ســرویس سیاســی-  نماینده مردم اردبیل در 
مجلس خواســتار برگزاری جلسه فوری برای کنترل 

قیمت ها شد.
صدیف بدری در جلســه علنی مجلس شورای 
در تذکــری آیین نامه ای با اســتناد به بند )۱۱( ماده ۲۲ 
آیین نامه داخلی مجلس گفت: شرایط اقتصادی کشور، 
وضعیت مناســبی ندارد، قیمت اقلام اساسی و ارز در 
حال افزایش اســت و قیمــت ارز نزدیک به ۵۰ هزار 
تومان شــده است؛ آیا این وضعیت در شأن مردم ایران 

اســت؟ مردمی که همواره سنگ تمام برای حمایت از 
نظام اسلامی می گذارند. نماینده مردم اردبیل و نمین و 
نیر و سرعین در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با این 
وجود لازم است مجلس و دولت در کنار هم جلسه ای 
فوری و ضروری برگــزار کنند تا فکری برای کنترل 
قیمت ها شود.وی افزود: به نظر من راهکار علمی برای 
ایــن وضعیت وجود دارد، از طرفی نیز قیمت خودرو 
و مصالح ســاختمانی در حال افزایش اســت و با این 
وجود قیمت تمام شده مسکن به کجا خواهد رسید و 

با این افزایش قیمت ها مسکن نیازمندان چگونه تأمین 
خواهد شد بنابراین لازم است فکری برای این وضعیت 

صورت گیرد. 
این نماینده مــردم در مجلس یازدهم بیان کرد: 
ســفره مردم روز به روز در حال کوچک شدن است؛ 
کارگران، معلمان و کارکنان دولت در سختی معیشتی 
قرار دارند؛ لازم است دولت از روش های علمی برای 
کنترل قیمت ها اســتفاده کند تا شــرایط اقتصادی تا 

حدودی بهبود یابد.

دولت لایحه ای به مجلس ارائه داده که بر اساس آن سازمان بازرگانی زیر نظر رئیس جمهور تشکیل شود و باید ببینیم مجلس 
چه واکنشی به این لایحه دوفوریتی دولت نشان می دهد.

ســرویس سیاسی- نماینده مردم 
چابهار با اســتقبال از صحبت های اخیر 
نماینده ولی فقیه در اســتان سیســتان و 
بلوچستان گفت: آنچه که آیت الله محامی 
در فرمایشات شــان تصدیــق کردند در 
واقع حرف دلســوزان استان بود، این که 
هیچ تجزیه طلبی در اســتان وجود ندارد 
و متاسفانه سعی شده است در این حادثه 
صورت سوال ها پاک شود و ما امیدواریم 

دلجویی واقعی صورت گیرد.
معین الدین سعیدی درباره وضعیت 
اســتان سیستان و بلوچســتان در پی اتفاقات اخیر این استان گفت: پیرو اتفاقات 
تلخی که در جمعه ۸ مهرماه در سیســتان و بلوچستان افتاد متاسفانه شاهد برخی 
از اتهام زنی ها به مردم استان بودیم در روزهای گذشته نماینده ولی فقیه در استان، 
آیت الله محامی مصاحبه ای داشتند و نکاتی را عنوان کردند که نشان می داد آنچه که 
دلسوزان استان مطرح کردند واقعیت داشت، این که مطلقاً در اتفاقات زاهدان اثری 

از معاند، برانداز و تجزیه طلب وجود ندارد.
نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای اســلامی با بیان این که ما در استان 
سیستان و بلوچستان چیزی به عنوان تجزیه طلب نداریم، تاکید کرد: این انگ هایی 
که توسط برخی به مردم استان زده شد واقعاً جفا در حق مردم سیستان و بلوچستان 
است. همان طور که آیت الله محامی عنوان کردند متاسفانه بسیاری تلاش داشتند 
صورت ســوال را که جمع کثیری از نمازگزاران بی گناه در آن حادثه به شــهادت 

رسیده اند، پاک کنند.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر باتوجه به شرایط ویژه استان چندین انتظار 
وجود دارد، نخست این که از مردم انتطار می رود نهایت تلاش خودشان را داشته 
باشند تا خدایی نکرده شرایط ناامن نشود و توجه داشته باشند هر توسعه ای در بستر 
امنیت اتفاق می افتد و قطعاً باید مطالبات به حق شان را از مسیر قانونی پیگیری کنند. 
انتظار بعدی از نیروهای دست اندرکار است این که بدانند مشکلات استان راهکار 

امنیتی ندارد بلکه باید مطالبات و صدای اعتراض مردم را بشنوند.
ســعیدی یادآور شد: شخصیتی مانند مولانا عبدالحمید از همان روز حادثه، 
مردم را به آرامش و پیگیری امر از مجاری قانونی دعوت کردند اما چون پاســخ 
مناسبی آن زمان به ایشان داده نشد، مواضع شان را در هفته های بعد سخت تر کردند. 
قطعا هر کنش گری می تواند به بسیاری از مواضع ایشان نقد داشته باشد و یا آن را 
مورد آسیب شناســی قرار دهد اما بدیهی است که ایشان جایگاهی بی بدیل در دل 
مردم استان دارند و قطعا باید به  ملاحظات ایشان در راستای گذر از شرایط فعلی 

استان توجه شود. 
وی تاکید کرد: از سوی دیگر همه باید ندای مردم استان سیستان وبلوچستان 
را بشــنویم و تلاش کنیم این شکافی که متاسفانه ایجاد شده است، تبدیل به یک 

گسل نشود.
این نماینده مجلس با اشــاره به سفر هیاتی از سوی مقام معظم رهبری برای 
بررسی حادثه رخ داده در استان سیستان و بلوچستان بیان کرد: موضوعاتی در سفر 
نمایندگان رهبری به استان مطرح شد که باید به آن ها جامه عمل پوشانده شود و 
اجرایی شوند که یکی از این موضوعات و مهم ترین آن ها محاکمه شفاف عاملین 
و آمران آن حادثه تلخ و شهید تلقی شدن قربانی های بی گناه آن است که ان شاءالله 

این موارد که در دستور کار قرار دارد، هرچه سریعتر اجرایی شود.
وی با بیان این که استان سیستان و بلوچستان همواره به عنوان بهترین نمونه 
وحدت در کشور مطرح بوده است، یادآور شد: مردم سیستان و بلوچستان هرگز 

اجازه تفرقه افکنی به دشمنان کشور و دشمنان نظام را نداده و نمی دهند.
ســعیدی تاکید کرد: در حال حاضر مردم اســتان با حفظ وحدت باید تمام 
تلاش شان را برای توسعه استان داشته باشند، آن  هم توسعه ای که مبتنی بر حقوق 
مردم باشد، امنیتی که مبنایش متضمن حقوق مردم باشد و ان شاالله امیدواریم این 

اتفاق بیفتد.
وی خاطرنشان کرد: آنچه که آیت الله محامی در فرمایشات شان تصدیق کردند 
در واقع حرف دلسوزان استان بود، این که هیچ تجزیه طلبی در استان وجود ندارد و 
متاسفانه سعی شده است در این حادثه صورت سوال ها پاک شود و ما امیدواریم 

دلجویی واقعی صورت گیرد.
ســعیدی بیان کرد: ما باید خودمان را جای کســانی که عزیزان شان را در این 
حادثه تلخ از دست داده اند بگذاریم و انتظار این است ان شاءالله به آن مواردی که 
دستور کار نمایندگان مقام معظم رهبری در سفر به استان سیستان و بلوچستان بود، 

جامه عمل پوشانده شود.
نماینده استان سیستان و بلوچستان با اشاره به فرمان عفو عمومی توسط مقام 
معظم رهبری عنوان نمود: امیدواریم بسیاری از افرادی که در حوادث اخیر استان 

دستگیر شده اند، مخصوصا علمای اهل سنت، آزاد شوند.
وی تاکید کرد: مردم اســتان هم بدانند هیچ توســعه ای در بستر ناامنی شکل 
نخواهد گرفت لذا همه باید کمک کنیم تا امنیتی که متضمن حقوق مردم باشــد، 

شکل گیرد.

سرویس سیاسی- سخنگوی فراکسیون کارگری مجلس تاکید کرد: افزایش 
حقوق کارگران باید متناســب با تورم باشــد و دولت می تواند برای حمایت از 

کارفرمایان سیاست های جبرانی در نظر بگیرد.
جبار کوچکی نژاد سخنگوی فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی، در 
رابطه با افزایش حقوق کارگران برای سال ۱۴۰۱، گفت: بحث حقوق کارگران در 
یک شــورای سه جانبه و مرکب از حضور نماینده کارگران، نماینده کارفرمایان و 
نماینده دولت تعیین می شود و مجلس دخالتی در آن ندارد. اما پیشنهاد ما این است 
که همزمان با بودجه کشور، تکلیف حقوق کارگران هم روشن شود و برای این کار 
تعلل نشود تا همزمان با بودجه درخصوص حقوق کارگران هم تصمیم گیری شود.

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلــس در ادامه عنوان کرد: درخصوص 
حقوق کارگران یک مساله همواره وجود دارد و آن اینکه مثلا شما بخواهید حقوق 
را افزایش ۴۰ درصدی بدهید؛ خب این افزایش حقوق برای کارگر خوب اســت 
اما در سوی دیگر کارفرمایان و مراکز تولیدی را هم باید درنظر گرفت که آیا این ها 
واقعا می توانند حقوق کارگران را پرداخت کنند یا کاهش نیروی کار خواهند داشت 

و تحت فشار اقتصادی تعدادی از نیروهای کار خود را تعدیل می کنند؟
نماینده مردم رشت تصریح کرد: ما وظیفه داریم از اشتغال موجود دفاع کرده و 
آن را حفظ کنیم و اشتغال را افزایش دهیم نه اینکه برعکس عمل کنیم. اگر ما بدون 
درنظر گرفتن همه جوانب بگوییم حقوق کارگران مثلا ۵۰ درصد افزایش پیدا کند، 
آیا همزمان خدماتی که ارائه می شود یا محصولی که تولید می کنند هم ۵۰ درصد 

افزایش خواهد داشت که کارفرما بتواند حقوق را پرداخت کند؟
کوچکی نــژاد تاکید کرد: قطعا چنین رفتاری معادله و توازن را برهم می زند. 
مگر اینکه دولت یک یارانه یا تسهیلاتی را برای کارفرما فراهم کند، مثلا در بحث 
بیمه تخفیفاتی را قائل شود. در مجموع این مساله یک مجموعه زنجیره ای و به هم 
پیوسته است، اگر ما یکی از اجزای این زنجیره را نبینیم و به آن نپردازیم قطعا دچار 

مشکل خواهیم شد.
ســخنگوی فراکسیون در پاســخ به اینکه چه افزایش و عددی برای حقوق 
کارگران در ســال آینده منطقی اســت؟، گفت: به عقیده من افزایش حقوق باید 

متناسب با نرخ تورم باشد که اکنون نرخ تورم بالای ۴۰ درصد اعلام شده است.

سعیدی نماینده مجلس؛

هیچ توسعه ای در بستر ناامنی شکل 
نخواهد گرفت

کوچکی نژاد سخنگوی فراکسیون کارگری مجلس مطرح کرد :

  ضرورت حمایت دولت از کارفرمایان برای 
جلوگیری از احتمال تعدیل نیروی انسانی

بدری نماینده مجلس:

مجلس و دولت جلسه  فوری برای کنترل قیمت ها برگزار کنند 

جنگنده های »سوخو۳۵«

پرونده قضائی 

احسان علیخانی: ممنوع الخروجم

دیدار مکرون با برخی عناصر مخالف 

دریافت سوخو-۳۵ روسیه 

حذف »اضافه خدمت سربازان« 

دنبال احیای برجام 

کنترل خواهیم کرد

فقط ۵ درصد 

گوشت ۵۰۰ هزار تومانی 

احتکار لوازم خانگی

اخبارویژه...

عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی 
از ورود جنگنده های ســوخو۳۵ به کشــور در اوایل سال آینده خبر داد.شهریار 
حیدری، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشــت: جنگنده های ســوخو۳۵ که ایران به روسیه سفارش داده است، 
اوایل ســال آینده وارد کشور می شود. حیدری همچنین گفته است: ما به کشور 
روسیه سفارش هایی نظیر سیستم های پدافندی، موشکی و همچنین بالگرد را نیز 
داده ایم و اکثر این ســلاح ها به زودی وارد کشور می شوند.طی سال های گذشته، 
گمانه زنی هایی درباره خرید جنگنده های ســوخو۳۰ از روسیه مطرح شد و در 

برخی مقاطع زمانی این گمانه زنی ها قوت هم می گرفت.

تسنیم نوشت: برای خانمی که در انتخابات سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان تهران به حجاب هتک حرمت کرده بود، پرونده قضائی تشکیل شد. در پی 
انتشار فیلمی در فضای مجازی، مبنی بر هتک حرمت به حجاب از سوی کاندیدای 
رد صلاحیت شده در انتخابات مجمع عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان 
اســتان تهران، برای فرد مورد اشاره پرونده قضائی تشکیل و تحقیقات در مورد 

اتفاق مورد اشاره آغاز شده است. 

احسان علیخانی با انتشار تصویری از اخبار مربوط به شایعه مهاجرتش در 
اینستاگرام نوشت: این تصویر  مربوط به تعدادی خبر در مورد مهاجرت اوست 
که طی ۲۰روز گذشــته در حال انتشــار بوده. او با تکذیب مهاجرتش نوشــت: 
»تکذیب این شایعه در برابر آنچه بر ایران و مردم گذشت، هیچ اهمیتی نداره، ولی 
به جهت پیگیری شما، تماس های مکرر دوستان، همکاران و رفقای رسانه ای که 
هنوز پیگیر صحت این خبر هستند، مجبور شدم اینجا این خبر رو تکذیب کنم. 
من از مرداد تا الان جز سفر به خوی، هیچ سفر دیگر ای نداشتم، قصد خروج از 
کشور رو هم نداشتم. ضمن اینکه از آغاز مهرماه به بنده اعلام شد، ممنوع الخروجم 
و این ممنوعیت تا همین لحظه ادامه دارد و مشکلاتی دیگر که در برابر آن همه 

درد و داغی که بر دلمان ماند هیچ اهمیتی نداره.

سخنگوی وزارت امور خارجه در توییتی به دیدار مکرون با عناصر مخالف 
نظام واکنش نشــان داد. ناصر کنعانی در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: 
»آنانی که ۴۴ سال حضور بی نظیر اکثریت قریب به اتفاق ایرانیان در حمایت از 
کشور، انقلاب و رهبری خود را نادیده می گیرند و به سراغ چند دلقک بی هویت 
می روند، نه به دموکراسی اعتقاد دارند و نه انقلاب و ملت ایران را می شناسند. به 

زودی در مقابل استقامت، قدرت و عظمت ملت ایران زانو خواهید زد.«

نیویورک تایمز در گزارشــی مدعی شده که ایران در حال آماده شدن برای 
دریافت جنگنده روسی سوخو ۳۵ است. روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز در 
گزارشی مدعی شده که تجزیه و تحلیل تصاویر ماهواره ای از پایگاه هوایی ایران 
نشان می دهد که ایران در حال آماده شدن برای دریافت جنگنده روسی سوخو ۳۵ 
است. در گزارش نیویورک تایمز به ماکت هایی اشاره شده که از نوع جنگنده سوخ 

و۳۵ روسی برای آماده سازی در پایگاه هوایی مورد قرار گرفته اند. 

رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح از حذف "اضافه 
خدمت سربازان وظیفه" از تنبیهات نیروهای مسلح خبر داد. امیر غلامرضا رحیمی 
پور، رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح اظهار کرد: "اضافه 
خدمت انضباطی" از آیین نامه انضباطی نیروهای وظیفه حذف شده است و دیگر 
سربازی به دلیل رفتار اشتباه، اضافه خدمت نمی خورد؛ البته اگر سربازی در حین 
خدمت غیبت کند، آن مدت را باید اضافه تر از مدت زمان خدمت اش بگذراند؛ 
ضمن آنکه به ازای غیبت تا دو روز اضافه خدمت نیز شامل حال او می شود. رئیس 
اداره ســرمایه انسانی، سرباز ستاد کل نیروهای مسلح در پایان گفت: این اضافه 
خدمت در اختیار فرمانده است و در صورت صلاحدید می تواند بخشیده شود.

عباس عراقچی در پاســخ به این که اگر به سال ۹۲ برگردید، باز هم همین 
مسیر را برای مذاکره انتخاب می کنید؟ گفت: بله؛ ولی شاید اگر برمی گشتم به آن 
دوران، بعضی از تاکتیک ها و سیاست ها را تغییر می دادم. ولی در کل تصمیمی که 
گرفته شد، یک تصمیم کاملًا هوشمندانه و نظام هم پشت آن بود و ما هم مسیر 
درستی را رفتیم. نتیجه ای هم که گرفتیم، نتیجه قابل دفاعی است و کمااینکه هنوز 

هم از جهات مختلف به دنبال احیای همان نتیجه هستند.

سید ابراهیم رئیسی در عید سعید مبعث، در دیدار مسئولان نظام، نمایندگان 
و سفیران کشورهای اسلامی و مهمانان و شرکت کنندگان در مسابقات بین المللی 
قرآن با رهبر معظم انقلاب اســلامی، گفت: با مشارکت مردم هیچ مشکلی حل 
ناشــدنی نیست و به رهبری و مردم عزیز کشورمان عرض می کنیم که بی تردید 

وضع تورمی کنونی را کنترل خواهیم کرد.

خبرگزاری فارس در گزارشــی با تیتــر چوب حراج به منابع ارزی برای 
رفاه لوکس بازان نوشــت: در حالی کــه عده ای در موضوع ممنوعیت واردات 
آیفون ۱۴، دولت را متهم به تنگ نظری می کنند، بررســی ها نشان می دهد این 
اقدام طبق اصول اقتصادی و با در نظر گرفتن منافع عموم جامعه اســت؛ طبق 
آمار فقط ۵ درصد مردم توانایی خرید گوشــی لوکس  )دارای قیمت بیش از 
۶۰۰ دلار( دارند، اما در ســه سال گذشته، بیش از سه میلیارد دلار به خرید این 

گوشی ها اختصاص یافته است.

مدیرعامل ســازمان مدیریت میادین میوه و تره بار شــهرداری تهران، 
عرضه گوشت گرم گوسفندی با قیمت هر کیلوگرم ۵۰۰ هزار تومان را در 
میادیــن میوه و تره بار تکذیب کــرد. ایوب فصاحت ضمن تکذیب عرضه 
گوشت با قیمت هر کیلوگرم ۵۰۰ هزار تومان در میادین میوه و تره بار اظهار 
کرد: فروش گوشــت ۵۰۰ هزار تومانی واقعیت ندارد و حاصل فضاسازی 

در فضای مجازی است.

سیدجواد حسینی کیا درباره وضعیت بازار لوازم خانگی، گفت: وزارت 
صنعت، معدن و تجارت باید با بررســی دقیق با تولیدکنندگانی که از عرضه 
لوازم خانگی به میزان کافی به بازار خودداری می کنند و در تلاش  هســتند با 
احتکار، قیمت ها را افزایش دهند، برخورد و با واردات مدیریت شده از بروز 

این اقدامات جلوگیری کند. 
نماینده مردم سنقر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه وزارت صمت 
با تشدید نظارت از گرانفروشی جلوگیری کند، افزود: وزارت صمت می تواند 
با استفاده از سامانه ها میزان تولید، نحوه، محل و قیمت عرضه لوازم خانگی را 

رصد کند تا در صورت بروز تخلف با متخلفان برخورد کند. 

با توجه به گذشت چندین سال از اجرای ناقص نظام پذیرش و بررسی پیشنهادها، 
یک سازمانی قوی همچون جهاد دانشگاهی که از سابقه درخشانی در حوزه تحقیق 
برخوردار است، می تواند به عنوان متولی، دلایل افت وضعیت نظام پیشنهادها در 
کشور را که در دوره ای به سرعت درحال اوج گیری بود و پیش می رفت، مشخص کند.
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